
P R O T O K Ó Ł      Nr  XLII/04  
 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Czeladzi  

w dniu 30 grudnia 2004 roku  

 
 
 
O B E C N I   :  
 
Stan radnych           -   21 

Obecnych                 -  18 
 
 
 
W Sesji Rady Miejskiej w Czeladzi uczestniczyli :  
 
Poseł na sejm RP – Grzegorz Dolniak, Zastępca Przewodniczącego Sejmiku Województwa Śląskiego 
-  Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, radni powiatowi, Burmistrz Miasta, Zastępca Burmistrza,  Skarbnik  
Miasta, Sekretarz Miasta, kierownicy wydziałów UM, dyrektorzy jednostek, mieszkańcy, 
przedstawiciele mediów.   
 
 
 
 
 

Dot. pkt. 1 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
 
Janusz G ątkiewicz   -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Otwieram XLII Sesję Rady Miejskiej w Czeladzi, zwołaną na podstawie art.20 ust 1 ustawy o 

samorządzie gminnym. 
- Powitał wszystkich przybyłych. 
- Stwierdzam, Ŝe zgodnie listą obecności jest wystarczająca ilość radnych do podejmowania 

uchwał. 
 
 
 

Dot. pkt. 2 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz   -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Wpłynął wniosek z 28.12. 2004r. od Komisji Finansowo-BudŜetowej dotyczący przesunięcia 

uchwały budŜetowej na termin około 15 stycznia 2005r. 
- /Odczytuje wniosek/ 
- Czy intencja Komisji jest zdjęcie całego punktu z porządku obrad czy tylko podpunktu 

dotyczącego podjęcia uchwały? 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Chodzi o niepodejmowanie uchwały, zgodnie z treścią wniosku. Zasadność prowadzenia 

dyskusji pozostawiam interpretacji Rady. 
 



Janusz G ątkiewicz   -  Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Zatem nie podejmujemy decyzji w sprawie uchwały. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Apeluję, aby nie podejmować takiej decyzji i Ŝeby przyjąć dzisiaj budŜet. W zeszłym roku 

przyjęliśmy z miesięcznym opóźnieniem. Zaowocowało to opóźnieniem przyznania kredytów i 
spowolnieniem prac. Nie ma gwarancji, Ŝe w późniejszym terminie zostanie uchwalony. 
Brygady powołane do celów inwestycyjnych będą pracować tylko do 31 grudnia, a potem 
zostaną rozwiązane. Apeluję o nie przyjmowanie tego wniosku. BudŜet jest do dyspozycji od 
15 listopada i kaŜdy miał czas zapoznać się z nim. Komisje dyskutowały o wszystkim tylko nie 
o budŜecie i to nie jest winą, ani mieszkańców, a ni burmistrza. 

 
Danuta Walczak  - Zast ępca Przewodnicz ącego RM.  
 
- W imieniu klubu FNC, chcę zaapelować, aby dyskusję rozpoczęto i zakończono podjęciem 

uchwały. BudŜet był analizowany bardzo dokładnie na Komisjach. Na dzisiaj Burmistrz nadal 
jest gotów do dalszych wyjaśnień. BudŜet był gotowy od 15 listopada. Były tylko drobne 
niepewności co do budŜetu, powaŜnych spraw nie było. Proszę o przyjęcie uchwały. 

 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Dwie Komisje pozytywnie zaopiniowały budŜet. Natomiast Komisja Finansowo-BudŜetowa 

debatowała nad nim trzykrotnie. Do 21 stycznia jest termin zgłaszanie inwestycji o charakterze 
sportowym. Jeśli przyjmiemy budŜet dopiero w połowie stycznia praktycznie uniemoŜliwimy 
sobie udział w tej inwestycji. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Mam propozycje zmian do porządku obrad. Proponuję usunąć punkt dotyczący utworzenia 

przez gminę spółki z ograniczoną odpowiedzialnością. Jest ona niezgodna z kodeksem 
handlowym i nie została poprawiona, o co juŜ wnioskowałem. Do czasu poprawy proszę o 
odłoŜenie projektu. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Co jest niezgodne, proszę powiedzieć? 
 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Pod tą uchwałą podpisał się radca prawny, a takich błędów się nie popełnia. Udział w spółce 

prawa handlowego nie moŜe być mniejszy niŜ 500 zł. mówiłem to na Komisji. NaleŜy to 
poprawić. 

 
Krzysztof Grochalski  - Radca prawny  
 
- Była zmiana kodeksu handlowego i teraz jest to dopuszczalne. Miał to miejsce rok temu. 
 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Wycofuję wniosek. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- NaleŜy wniosek Komisji Finansowo-BudŜetowej uwzględnić, bo Komisja nie uzgodniła opinii, 

która jest potrzebna do podjęcia tego typu uchwały. Jest ona potrzebna z przyczyn 
formalnych. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  



 
- Proszę podać podstawę prawną, bo nie jest to prawdą co pan powiedział. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek Komisji Finansowo-BudŜetowej. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
11 radnych głosowało za 
3 głosy przeciw 
2 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Mamy projekt uchwały w sprawie skargi radnego Konderaka. Kto jest za umieszczeniem w 

porządku obrad? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
13 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
3 radny wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Umieszczamy go jako punkt ostatni porządku obrad. Mamy projekt uchwały w sprawie zmian 

w budŜecie wraz z autopoprawką. Kto jest za włączeniem do porządku obrad? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
9 radnych głosowało za 
1 głos przeciw 
6 radny wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Proszę aby przesunąć go na początek porządku obrad. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Umieszczamy go jako punkt 1 porządku obrad. Mamy projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały o zaciągnięciu kredytu.  
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  



 
- Proszę o krótkie wprowadzenie do tego tematu. 
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 
- Są to zmiany techniczne. Kredyt nie wpłynie w tym roku, lecz w następnym. Jest to 

następstwem. Następna uchwała w sprawie poŜyczki dotyczy, równieŜ dotyczy przesunięcia 
na następny rok. 

 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Są dwie uchwały. Proszę o szersze wyjaśnienie. 
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 
- /Udziela wyjaśnień/ 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Pani Skarbnik i Burmistrz dostali przyzwolenie od Przewodniczącego Komisji Gospodarczej, 

aby nie wprowadzać zmian w ostatniej chwili. Mogło to być omawiane na Komisji, natomiast 
państwo obraziliście się na Komisję i wyszliście z posiedzenia. Teraz spokojnie rozdajecie 
radnym tuŜ przed sesją.  

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Ta sprawa była omawiana na komisji Finansowo-BudŜetowej. Nie obraziliśmy się na Komisję 

tylko nie było kworum na posiedzeniu i dlatego wyszliśmy. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto jest za umieszczeniem tego w porządku obrad. 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
8 radnych głosowało za 
1 głos przeciw 
7 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki. Kto jest za umieszczeniem w porządku 

obrad? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
6 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
10 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 



Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Umieszczamy go w podpunkcie 3. Mamy jeszcze jedną autopoprawkę odnośnie regulaminu 

dodatków nauczycielskich. 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Drobne poprawki techniczne na skutek wniosku Komisji Oświaty. Zmieniono czas 

wprowadzenia wynagrodzenia. Nie wiem czy jest potrzeba przegłosowania tego. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Nie musimy, zatem poddawać tego pod głosowanie. Czy ktoś ma jeszcze jakieś uwagi. 

Głosujemy porządek obrad. Kto jest za przyjęciem porządku obrad z poprawkami? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
15 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe porz ądek obrad został przez Rad ę przyj ęty. 
 
Rada przyj ęła nast ępujący porz ądek obrad  
 
 

1. Otwarcie sesji. 
2. Przyj ęcie porz ądku obrad. 
3. Przyj ęcie protokołów z obrad Sesji Rady Miejskiej w Czela dzi w dniach 30.09-13.10 

2004r., 28.10-3.11.2004r., 28.11.2004r. 
4. Informacje Burmistrza Miasta z działalno ści w okresie mi ędzy sesyjnym. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania mieszka ńców. 
7. Strategia Rozwoju Miasta – II cz ęść. 

1. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.  
2. Wprowadzenie. 
3. Dyskusja. 
4. Podj ęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Strategii Rozwoju  Miasta    
    Czeladź na lata 2005-2015. 

8. Wieloletni Plan Inwestycyjnego Miasta Czelad ź na lata 2005-2011.  
1. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
2.  Wprowadzenie. 
3. Dyskusja. 
4. Podj ęcie uchwały w sprawie: uchwalenia Wieloletniego Pla nu 
    Inwestycyjnego Miasta Czelad ź na lata 2005-2011. 

9. Projekt bud Ŝetu Miasta Czelad ź na 2005 rok i jego analiza.  
1. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
2. Wprowadzenie. 
3. Opinia Komisji. 
4.Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
5. Dyskusja. 

10. Podjęcie uchwał w sprawie:  
 1.    projektu uchwały w sprawie zmian w bud Ŝecie wraz z autopoprawk ą. 

 2.    projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o zaciągnięciu kredytu.   
 3.    projekt uchwały w sprawie zaci ągnięcia po Ŝyczki. 

4. utworzenia przez Gmin ę Czeladź spółki z ograniczon ą odpowiedzialno ścią  
      i obj ęcia  w niej udziałów. 
5.  umieszczania reklam na terenie Gminy Czelad ź i pobierania opłat za 



       umieszczanie reklam na obiektach i nieruchom ościach komunalnych. 
6. przyst ąpienia do sporz ądzenia zmian w miejscowym planie ogólnym 
       zagospodarowania przestrzennego Miasta Czela dź. ( Nr 1) 
7. przyst ąpienia do sporz ądzenia zmian w miejscowym planie ogólnym 
      zagospodarowania przestrzennego Miasta Czelad ź. ( Nr 2) 
8. przyst ąpienia do sporz ądzenia zmian w miejscowym planie ogólnym 
       zagospodarowania przestrzennego Miasta Czela dź. ( Nr 3) 
9. przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 

          przestrzennego Miasta Czelad ź. 
 10. przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
         przestrzennego Miasta Czelad ź. 
 11. przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
         przestrzennego Miasta Czelad ź. 
 12. przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
           przestrzennego Miasta Czelad ź. 

13.  ustalenia regulaminu okre ślającego wysoko ść oraz szczegółowe warunki  
     przyznawania nauczycielom dodatków za wysług ę lat, motywacyjnego,   
     funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektóre in ne składniki   
     wynagrodzenia. 

      14. podziału specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli, zasad   
            przyznawania Nagród oraz trybu składani a wniosków. 

15. ustalenia tygodniowego obowi ązkowego wymiaru godzin zaj ęć    
      pedagogów, psychologów logopedów zatrudnionyc h  w szkołach i 
      placówkach dla  których organem prowadz ącym jest gmina Czelad ź. 
16. zmiany uchwały Rady Miejskiej w Czeladzi z dnia  13 października 2004r. Nr  

XXXVIII/530/2004 w sprawie ustalenia wysoko ści stawek opłat za zaj ęcie pasa 
drogowego dróg publicznych, dla których zarz ądcą jest Burmistrz Miasta.  

 17. skarga radnego Konderaka na Burmistrza. 
11. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytan ia radnych.  
12. Sprawy bie Ŝące Rady Miejskiej. 
13.Zamkni ęcie obrad Sesji. 

 
 

Dot. pkt. 3 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do przyjęcia protokołów z sesji. Były wyłoŜone do wglądu, czy są jakieś uwagi? 

Głosujemy protokół z 30.09 – 13.10.2004r. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
11 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
5 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe protokół został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do przyjęcia protokołów z sesji. Były wyłoŜone do wglądu, czy są jakieś uwagi? 

Głosujemy protokół z 28.10 – 3.11.2004r. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 



 
11 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
5 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe protokół został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do przyjęcia protokołów z sesji. Były wyłoŜone do wglądu, czy są jakieś uwagi? 

Głosujemy protokół z 25.11.2004r. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
10 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
6 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe protokół został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
 

Dot. pkt. 4 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- /Przedstawia informacje Burmistrza Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym./ 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Czy to jest juŜ wszystko? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Uzgodniliśmy, Ŝeby nie czytać wszystkiego, a jedynie najwaŜniejsze sprawy. Resztę macie 

państwo w informacji. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Nie jesteśmy wstanie zapoznać się z informacją, jeśli dostajemy ją bezpośrednio przed sesją. 

Moglibyśmy otrzymywać ją razem z materiałami sesyjnymi. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Wykonujemy państwa Ŝyczenie sprzed wakacji, aby czytać tylko najwaŜniejsze rzeczy. Jeśli 

państwo sobie Ŝyczycie mogę przeczytać całość. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Pominął pan najwaŜniejsze merytoryczne sprawy, więc proszę nie oczekiwać od nas pytań. 

Proszę o 15 minut przerwy, Ŝebyśmy mogli się zapoznać z materiałem. 
 
PRZERWA 
 



Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są jakieś pytania do informacji. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Mam pytanie co to są za świadczenia na str. 2 na kwotę 140 tys. 
- 270 tys. zł na dokumentację na kanalizację rynku, mowa była, Ŝe jest to juŜ wykonane, a w tej 

informacji pisze, Ŝe prace nadal trwają. 
- Jak wygląda sprzedaŜ działek i mieszkań na terenie miasta. 
 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- 22 i 23 grudnia odbyły się dwa spotkania dla najuboŜszych chciałem się dowiedzieć jakie było 

zainteresowanie ze strony mieszkańców. 
 
Teresa Bana ś   - dyrektor MOPS  
 
- Ośrodek realizuje zadania zlecone czyli zasiłki stałe i okresowe było ich 138, zadania własne 

to zasiłki celowe, doŜywianie dzieci w szkołach stąd jest kwota i ilość świadczeń. Świadczenia 
rodzinne takŜe uwzględniają liczbę świadczeń. Jeden obiad to jedno świadczenie 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Nie padła ta odpowiedź na ostatniej sesji na temat płyt drogowych mimo, Ŝe było takie pytanie, 

więc wyjaśniam teraz. Chcieliśmy wykorzystać zdemontowane płyty drogowe z kopalni Saturn, 
ale okazało się, Ŝe są w złym stanie technicznym. 

- SprzedaŜ działek – obowiązują nas regulacje prawne, muszą zawierać pewne ustalenia, bo 
tak jest w ustawie. Do tej pory nie przestrzegano tego zapisu. Porządkujemy tą sprawę i 
uruchomimy sprzedaŜ kiedy wszystko będzie uporządkowane. Mamy interpretację z 
ministerstwa. Przetarg na sprzedaŜ działek trwa około 2 miesięcy i w tym okresie nic się nie 
działo poza ogłoszeniem przetargu. 

- Wigilia dla najuboŜszych. Powiadamialiśmy imiennie i publicznie, w Hali było 140 osób oraz w 
SP7 50, odwiedziliśmy teŜ dwie rodziny. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Jest informacja o mandatach ile osób z Czeladzi została ukarana mandatami. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Początkowo czeladzianie dominowali, zaś obecnie jest  ich około 20%. 
    
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Chciałem zapytać o dokumentację, bo nie było odpowiedzi. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Ja mówiłem o przyspieszeniu prac. Więcej informacji udzieli pan dyrektor ZIK. 
 
Robert Szczupider  - dyrektor ZIK  
 
- Wymogliśmy przyśpieszenie prac, bo była taka potrzeba i od 15 grudnia dokumentacja jest 

gotowa. Chcieliśmy to załatwić do końca w tym roku, gdyŜ były pewne oszczędności. 
 
Anna Horzelska-Matyja - Radna  
 
- Czy w tej chwili moŜna określić kiedy ponownie ruszy sprzedaŜ mieszkań? 
 



BoŜena Podgórska  - dyrektor ZBK  
 
- Szczegółową odpowiedź przygotuję pisemnie. Mamy przygotowany harmonogram prac. 

Myślę, Ŝe moŜe to potrwać około roku. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Cały czas trwa porządkowanie tego tematu. Wspólnoty muszą wyrazić zgodę. Ci którzy złoŜyli 

wnioski będą na preferencyjnych zasadach mogli kupić mieszkania. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są jeszcze jakieś pytania do informacji? 
 
 

Dot. pkt. 5 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do interpelacji i pytań radnych. Kto chciałby zadać pytania? 
 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Wcześniej pytałem jak zabezpieczona jest hipoteka MPGR. W odpowiedzi dostałem pismo 

mówiące, Ŝe zobowiązania były w 2001 roku, choć mniejsze. Do 1 grudnia nie działo się nic, 
aby odzyskać pieniądze. Czy w świetle tego zobowiązania ta kwota zabezpieczenia jest 
wystarczająca i skąd się wzięła? Druga sprawa. Jakie zobowiązania mają inne podmioty? 

 
Mirosław K ędzierski  - Radny  
 
- Czy to jest prawda, Ŝe ma być obwodnica do Katowic, jeśli tak to gdzie? 
 
 

Dot. pkt. 6 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do pytań mieszkańców. Kto chciałby zabrać głos? 
 
Halina Wieczorek  - mieszkanka miasta  
 
- Mam złą sytuację materialną, a handluję przy targu uŜywanymi ubraniami. Muszę płacić 

normalną opłatę targową w wysokości 15 zł. dziennie. 
- /Odczytuje odwołanie od decyzji do Burmistrza/ 
- Jestem chora i nie mogę sobie pozwolić na taką opłatę. Mam małą emeryturę. W Dąbrowie 

taka opłata wynosi 3 zł. 
 
Dorota B ąk   - Sekretarz Miasta  
 
- Było składane pismo. Jest uchwała RM odnośnie opłat targowych. Nasza odpowiedz była z 

tym zgodnym, nie ma moŜliwości zniŜek czy anulowania opłat. 
 
Andrzej Krugły  - Radny  
 
- Prosiłem aby w wypadku handlu z ręki czy z koszyka, ale nie zostałem wysłuchany wiele 

starszych osób zgłasza się do mnie z tymi problemami. 
 



Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Czy nie ma jakiejś moŜliwości uchylenia tej opłaty w tym wypadku. Czy ma to znaczenie, Ŝe 

sprzedaŜ jest prowadzona obok targowiska? 
 
Dorota B ąk   - Sekretarz Miasta  
 
- Odnośnie pana Krugłego, kwiaty z ogródków są z niŜszą opłatą 3 zł. Zwolnienia indywidualne 

nie wchodzą w grę. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Trzeba ten temat przemyśleć i uwaŜam, Ŝe powinna się tym zając Komisja Gospodarcza, aby 

wypracować stanowisko i skierować się z tym do Rady. MoŜe naleŜy w tym przypadku 
wprowadzić niŜszą opłatę np. 2 zł. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Myślę, Ŝe tego typu handel moŜna podciągnąć pod kwiaty i wprowadzić niŜszą opłatę. 
 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Myślę, Ŝe to jest pomylenie pojęć, bo to Komisja Finansowa, a nie Gospodarcza powinna się 

tym zająć. 
 
 
 

Dot. pkt. 7 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do Strategii Rozwoju Miasta. Powołujemy członków Komisji Uchwał i 

Wniosków. Kto jest za takim składem Komisji? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
14 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
2 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe skład Komisji został przez Rad ę przyj ęty. 
 
W skład Komisji weszli: A.Krugły, W.Oczkowicz, I.Gawroński, G.Strączek, B.Staśko. 
 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- /Omawia Strategię Rozwoju Miasta/ 
 
Grzegorz Dolniak  - Poseł  
 
- Chcieliśmy usłyszeć państwa uwagi na temat budŜetu. UwaŜam, Ŝe nasz region ma wsparcie 

polityczne. Do budŜetu państwa zostały wprowadzone poprawki odnoszące się do naszego 
regionu. Będzie wspierany rozwój portu lotniczego w Pyrzowicach, bazy w Sławkowie oraz 
Jaworzna.  

 



Małgorzata Och ęduszko-Ludwik -Zast ępca Przewodnicz ącego Sejmiku Województwa Śląskiego  
 
- /ZłoŜyła Ŝyczenia noworoczne/ 
 
PRZERWA 
 
Małgorzata Skiba  - Wydział Rozwoju Miasta  
 
- /Omawia Strategię Rozwoju Miasta/ 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- O co chodzi gdy mówił pan Burmistrz o braku ciągłości Rady? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Co kadencję mamy przewrót. Planowanie było bardzo krótkowzroczne. Organ wykonawczy 

ma szerokie kompetencje i powinien je wykorzystywać. Planowano duŜo, a zarząd w 
poprzednich kadencjach wykonywał to co chciał. Ta strategia jest dopasowana do warunków. 
Po sprzedaŜy gruntów pod M1 pieniądze rozdysponowano, a 20% przeznaczono na rezerwę. 
Większość zadań nie została zrealizowana, a pieniądze zostały przejedzone i to jest brak 
ciągłości Rady. Przykładem moŜe być ul. Harcerska kiedyś miała być przebudowywana przed 
1998r., a potem zostało to skreślone z planów inwestycyjnych i ze studium. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Organ stanowiący nie ma wpływy na ciągłość rady i kierunków działania. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- O ile zmienił się ten plan w stosunku do poprzednich lat. Co zostało z niego wykreślone? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Uzbrojenie terenu w rejonie WSE, zakupy nieruchomości, obiekt handlowo-usługowy wraz z 

pływalnią. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Jakie nieruchomości nie zostały wykupione i co one miały dawać dla miasta. MoŜe te korekty 

moŜemy wprowadzić dzisiaj do Strategii. 
 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Chciałbym się odnieść do wniosków Komisji Zdrowia, czyli o profilaktyce i działań 

prozdrowotnych. Czy nie naleŜało tego wprowadzić do Strategii. Kiedy postulowaliśmy o 
wprowadzenie tego do Strategii Zagłębiowskiej mówiono, Ŝe znajdzie się to w naszej strategii. 

 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Znajduje się to na stronie 91. Jest nawet więcej, niŜ Komisja sobie Ŝyczyła. 
 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Mowa jest tylko o zakładach publicznych. Co z niepublicznymi? Idziemy w stronę prywatyzacji. 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Nie moŜemy wpisywać takiej formuły, bo wynikałoby z niej, Ŝe mamy finansować zakłady 

niepubliczne. Na dzisiaj taki zapis byłby niezgodny z obowiązującym prawem. 



 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Mam propozycję, aby w zadaniu S4 była poprawa warunków leczenia mieszkańców miasta.  
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Zgadzamy się. Proszę to potraktować jako autopoprawkę. 
 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Nie widzę rozwoju sal gimnastycznych w szkołach. Powinno się rozwijać projekt rozbudowy 

kilka sal gimnastycznych. Poza terenami rekreacyjnymi równieŜ to powinno się rozwijać. 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Nie mogliśmy na te 15 lat określać, aŜ tak szczegółowych planów. Mamy ogólnie określenie 

rozwijania sportu i rekreacji. Zgadzam się, Ŝe jest to potrzebne. 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Czy poszatkowanie gruntów wynikało z reformy rolnej w II RP czy takŜe na skutek zakupów 

gruntów po byłej spółdzielni rolniczej. Czy nastąpiło to prze sprzedaŜom gruntów pod M1 czy 
po? 

 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- W tym samym punkcie S4 – powinno być działania prozdrowotne. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Przyjmujemy to jako autopoprawkę. 
- Ja nie bardzo rozumiem pana pytania. Co ma reforma rolna w II RP do dzisiejszej Czeladzi. U 

nas była tylko konfiskata majątku kościelnego, szlacheckich w Czeladzi nie było.  
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Czy kiedy rozwiązała się spółdzielnia Świt nabyliśmy jakieś gruntu na drodze przetargu. Czy 

moŜe następowało to dopiero w późniejszych latach? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- W I kadencji miasto zrezygnowało z administracji tymi terenami. UwaŜam, Ŝe to był błąd. W II 

kadencji były prowadzone przetargi na dzierŜawę, ale nie we wszystkich miasto brało udział. 
Potem wykupiliśmy część terenów. Uczestniczyliśmy w dwóch przetargach i je wygraliśmy. W 
jednym przypadku nie dopuściliśmy do dłuŜszej dzierŜawy, a następnie wykupiliśmy tereny. 
Umowa sprzedaŜy była w 1999r., a dzierŜawa w 1994. powierzchnia to około 150 ha. 

 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Czekam na odpowiedź jakich nieruchomości nie nabyliśmy. Burmistrz mówił o braku 

kontynuacji 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- CięŜko jest odpowiadać na tak sformułowane pytania. w dokumentach strategicznych nie 

pisze się jakie nieruchomości mieliśmy nabywać. Były pieniądze na nabywanie nieruchomości. 
Do 1998r. kupowaliśmy, a potem juŜ nie. Zarząd zgadzał się na zakup do 25% wartości. Nie 
wiem czemu nie kontynuowano uzbrajania, dzisiaj staramy się przerzucić koszty uzbrojenia na 



inwestorów. W przypadku RABEN zgodzono się na budowę drogi na ich koszt. Odstąpił od 
tego, bo trzecia strona nie realizował umowy. Nie znaczy to jednak, Ŝe drogi tej nie wykona. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Kiedy ul. Harcerska wypadła z planu? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- To było w grudniu 1999r. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Jeśli nie ma dalszych pytań to proszę Komisję Uchwał i Wniosków o podjęcie prac i ogłaszam 

przerwę. 
 
PRZERWA 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy Komisja ustaliła tekst protokołu? 
 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- /Odczytuje protokół Komisji Uchwał i Wniosków/ 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są jakieś uwagi, jeśli nie ma przystępujemy do głosowania. Kto jest za przyjęciem 

Strategii? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 17 radnych bez M.Kity/ 
 
16 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę przyj ęta. 
 
 
 

Dot. pkt. 8 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego. Czy jest zgoda Rady, aby Komisja 

pracowała dalej w tym samym składzie? 
 
Danuta Walczak  - Zast ępca Przewodnicz ącego RM.  
 
- Proszę o włączenie radnego Święcha w skład Komisji. 
 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 



- Będę musiał wyjść, więc proponuję, aby radny Święch zajął moje miejsce. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Zatem przewodniczącym Komisji będzie radny Święch. 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 17 radnych bez M.Kity/ 
 
16 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe skład Komisji został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Małgorzata Skiba  - Wydział Rozwoju Miasta  
 
- /Omawia Wieloletni Plan Inwestycyjny/ 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto chciałby zabrać głos w dyskusji? 
 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- W imieniu klubu SLD głos zabierze radny Oczkowicz.  
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Proszę o przerwę gdyŜ Burmistrz w tej chwili podpisuje waŜne dokumenty, a sądzę, Ŝe 

powinien przy tym być. 
 
 
PRZERWA 
 
 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- W imieniu klubu SLD, proponuję wprowadzić następujące zmiany: 
 - Zadanie nr 1 bez zmian. 
 - Zadanie nr 2 bez zmian. 
 - Zadanie nr 3 bez zmian. 
 - Zadanie nr 4 bez zmian. 
 - Zadanie nr 5 bez zmian. 
 - Zadanie nr 6 bez zmian. 
 - Zadanie nr 7 bez zmian. 
 - Zadanie nr 8 bez zmian. 
 - W zadaniu nr 9 przesunąć rozpoczęcie inwestycji do roku 2007. 
 - W zadaniu nr 10 zmiana na rok 2005 czyli zmniejszenie kwoty zadań przyjętych do realizacji   

i ograniczenia tej pozycji do następujących zadań: SP 1 – 100 tys., SP7 – 35 tys., P10 1 mln., 
P1 – 700 tys., P9 – 700 tys. Łączna kwota w 2005r. to 2,535 mln. Pozostałe kwoty przesunąć 
do końca roku 2008. 

 - Zadanie nr 11 bez zmian. 
 - Zadanie nr 12 bez zmian. 
 - Zadanie nr 13 bez zmian. 
 - Zadanie nr 14 bez zmian. 
 - W zadaniu nr 15 jest drobna pomyłka, którą juŜ sobie wyjaśniliśmy. 
 - Zadanie nr 16 bez zmian. 



 - Zadanie nr 17 bez zmian. 
 - Zadanie nr 18 bez zmian. 
 - Zadanie nr 19 bez zmian. 
 - W zadaniu nr 20 ograniczenie kwoty na rok 2005 o 500 tys. pozostała kwota 1,140 mln – 1 

mln. na modernizację budynku po szpitalu psychiatrycznym i 140 tys. na adaptację mieszkań 
socjalnych. 

 - Zadanie nr 21 bez zmian. 
 - Zadanie nr 22 bez zmian. 
- Operujemy tu środkami z kredytów i nie mamy pewności, Ŝe te środki zostaną nam zwrócone. 

PoŜyczki z WFOŚ byłyby tańsze. Spowoduje to znaczne obciąŜenia finansowe i jest to duŜym 
ryzykiem. Wprowadziliśmy ograniczenia tam gdzie miały być kredyty. 

 
Danuta Walczak  - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Proszę  o przerwę, aby klub radnych FNC mógł uzgodnić stanowisko w tej sprawie. 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- W imieniu klubu FNC, chciałbym przedstawić nasze stanowisko. Radny Oczkowicz 

zaproponował zmiany, nasz klub traktuje program kompleksowo, gdyŜ zawiera on pewne 
rozłoŜone w czasie działania. Wobec tego prosimy o bliŜsze sprecyzowanie zwłaszcza w 
zadaniu nr 10. Proszę przedstawić te pozycje, które uwaŜacie państwo za niecelowe i godne 
skreślenia. Państwa stanowisko jest chyba przemyślane. 

 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Przedstawiliśmy, które pozycje naleŜy pozostawić. 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Prosilibyśmy jednak o wykazanie, które zadania mają być zniesione. W innych zadaniach teŜ 

mamy pewne zastrzeŜenia, nie rozumiemy czemu ma słuŜyć ograniczanie wydatków na 
szkołę sportową, doprowadzi to do likwidacji zaplecza sportowego. Podobnie w przypadku 
odwlekania remontu budynku urzędu. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Proszę o przedstawienie konkretnych zarzutów, najlepiej w postaci tabeli. Dlaczego chce się 

skreślić kompleksy sportowe, mamy juŜ dokumentację. Łatwo było wpisać te boiska, a teraz 
skreśla się je – to się właśnie tyczy ciągłości Rady, chcę kontynuować działania poprzedniej 
Rady. Mamy szanse na 50% dofinansowanie, więc jest to najtańszy kredyt na jaki moŜemy 
liczyć. Pan radny Oczkowicz świetnie wie, kiedy moŜemy otrzymać dofinansowanie. 

 
Władysław Oczkowicz  - Radny  
 
- Jedynym celem jest ograniczenie kredytów. W zadaniu 10 przedstawiłem co jest do 

pozostawienia i innych komentarzy czynił nie będę. Inny był zapis w budŜecie, a inny znalazł 
się w WPI.  

 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Propozycja redukcji zadań ma chyba słuŜyć ochronie budŜetu. Oprocentowanie kredytu to 

około 4%, myślę, Ŝe jest to niewielkie ryzyko, aby korzystać z takich pieniędzy. To nie są 
kredyty komercyjne, ale kredyty preferencyjne, są one dla takiej gospodarki jak nasza 
bezpieczne. 

 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- JeŜeli chodzi o dotację to my się nie zwracamy do Ministerstwa Edukacji, ale do marszałka 

sejmiku. Musimy mieć projekt, zagwarantowaną kwotę w budŜecie oraz wypełnione wnioski. 



Pierwszy element zrealizowaliśmy. Teraz naleŜy wpisać do budŜetu i państwo muszą to 
zaakceptować. Ostateczny termin jest na te zadania do 21 stycznia. To jest tani pieniądz, bo 
mamy szansę na 50% zwrot. WFOŚ decyduje ile nam umorzy, a ile będzie poŜyczką. Nigdy 
nie jest pewne jaka to będzie kwota. 

 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Zaskoczyło mnie stanowisko klubów. Na Komisji Gospodarczej ustaliliśmy pewne sprawy 

odnośnie budynku szpitala psychiatrycznego. Apeluję o zmniejszenie kwoty tylko do 140 tys. 
na projekt, kiedy sporządzimy projekt, wtedy będziemy wiedzieli ile będzie potrzeba na całość 
zadania. Nie mamy wiedzy czy te mieszkania socjalne będą prawidłowo funkcjonować. Proszę 
o ograniczenie kwoty do 140 tys. a resztę w wysokości 1 mln. przekazać na kanalizację. 
Proszę teŜ więcej przekazać na tak zwane wizytówki miasta. Kanalizacji nie moŜna odkładać 
na przyszłość, bo sprawa ciągnie się juŜ wiele lat. 

 
GraŜyna Str ączek  - Radna  
 
- Z wypowiedzi radnego Oczkowicza wynika, Ŝe odkładamy między innymi remont biblioteki 

głównej. Mowa była o wizytówkach miasta biblioteka i urząd to właśnie są wizytówki miasta. 
Nie wiem czym się państwo kierowali, aby znieść remont biblioteki. W 1998r. był 
przygotowany projekt kompleksu kulturalno-sportowego, przygotowano projekt, zapłaciliśmy 
za niego, a potem teren został sprzedany pod budowę LIDLa. Dziś znowu dyskutuje się na 
temat basenu i potrzebny jest nowy projekt. Rozwój sportu i szkół s[portowych wymaga 
odpowiednich nakładów, mamy juŜ projekt, kosztował dość sporo, a teraz państwo chcecie go 
przekreślić. Dziwi mnie, Ŝe nie optujecie za budową mieszkań socjalnych. Budynek 
otrzymaliśmy za darmo, ale tylko pod warunkiem, Ŝe będą tam mieszkania. Jest około 300 
rodzin oczekujących na mieszkania. Proszę o zastanowienie się nad tymi skreśleniami. 

 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego Rady  
 
- Chciałem zapytać jaki będzie koszt wyburzenia budynku szpitala psychiatrycznego w 

stosunku do remontu. Co będzie tańsze remont czy budowa od nowa. 
 
Anna Horzelska-Matyja - Radna  
 
- Mam prośbę o wyjaśnienie kwestii mieszkań. Początkowo mowa była, Ŝe będą to mieszkania 

socjalne, na Komisji Gospodarczej dowiedziałam się, Ŝe mają to być mieszkania dla osób 
starszych. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Chodzi o mieszkania dla osób starszych w ramach zasobów komunalnych oraz kilka mieszkań 

dla osób niepełnosprawnych. W związku z tym nie ponosilibyśmy, Ŝadnych dodatkowych 
kosztów utrzymania tych mieszkań. 

- Nie ma to większego znaczenia, bo i tak chcemy rozebrać część budynku i nadbudować go od 
nowa. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Dyskutujemy nad WPI, a nie nad budŜetem, więc w zadaniu nr 10 całkowita kwota będzie taka 

sama, a jedynie inaczej rozłoŜona w poszczególnych latach. śadne boisko czy biblioteka nie 
zostały skreślone. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Chciałbym, aby zostało to sprecyzowane na piśmie w postaci wniosku. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Proszę Komisję Uchwał i Wniosków o rozpoczęcie pracy i ogłaszam przerwę. 



PRZERWA 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- /Odczytuje protokół Komisji Uchwał i Wniosków w tym:/ 
- /Wniosek radnych klubu FNC aby zadania pozostawić bez zmian/ 
- /Wniosek radnych klubu SLD aby wprowadzić następujące poprawki: 
 - W zadaniu nr 9 przesunąć rozpoczęcie inwestycji na rok 2007. 
 - W zadaniu nr 10 pozostawić na 2005 rok następujące inwestycje: termomodernizacjia P10, 

wykonanie kompleksu boisk SP7, zmiana sposobu ogrzewania SP1, termomodernizacja P1, 
termomodernizacja P9, proponuje się realizacje tych zadań w 2005 roku do kwoty 2,535 mln., 
zaś w latach 2006 2,390 tys., 2007r. 3,505 tys. 2008r. 600tys. co pozwoli na utrzymanie 
ogólnej kwoty WPI. 

 - W zadaniu nr 15 zwiększyć zadanie o 35 tys. i wprowadzić na rok 2006r. finansowanie 
inwestycji do kwoty 400 tys. (ul. Krasickiego). 

 - W zadaniu nr 20 zmniejszyć kwotę na adaptację w roku 2005 o kwotę 435 tys. 
- Wniosek radnego Świątka – w zadaniu nr 20 zmniejszyć kwotę o 1,5 mln. i przesunąć ją do 

zadania nr 7 - 1 mln. (DK 94). 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Jeśli nikt nie chce zabrać głosu, przystępujemy do głosowania. Głosujemy wniosek radnych 

klubu FNC. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
4 radnych głosowało za 
11 głosów przeciw 
2 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek nie został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek radnych klubu SLD. Zmiany w zadaniu nr 9. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
13 radnych głosowało za 
4 głosy przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek radnych klubu SLD. Zmiany w zadaniu nr 10. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
14 radnych głosowało za 
2 głosy przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 



 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek radnych klubu SLD. Zmiany w zadaniu nr 15. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
13 radnych głosowało za 
3 głosy przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty.  
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek radnego Świątka jako najdalej idący. Zmiany w zadaniu nr 20. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
1 radny głosowało za 
12 głosów przeciw 
4 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek nie został przez Rad ę przyj ęty.  
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek radnych klubu SLD. Zmiany w zadaniu nr 20. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
11 radnych głosowało za 
5 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 
- Chciałam zgłosić jeszcze jeden wniosek techniczny dotyczący kanalizacji przy ul. 21 

Listopada. Będzie zmiana dotycząca przesunięcia 340 tys. na przyszły rok. Wniosek aby 
kwotę 3,860 mln zastąpić kwotą 4,2 mln.  

 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek pani skarbnik. Kto jest za? 



 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
16 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania projektu uchwały o WPI wraz z poprawkami. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
13 radnych głosowało za 
2 głosów przeciw 
2 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
 

Dot. pkt. 9 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do dyskusji na temat budŜetu na rok 2005. 
 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Konsekwencją zdjęcia punktu odnośnie podjęcia uchwały jest takŜe zdjęcie kredytów i 

poŜyczek. Myślę, Ŝe powinniśmy zdjąć cały punkt dotyczący budŜetu i podpunktów od 1 do 
21. 

 
GraŜyna Str ączek  - Radna  
 
- Czyli chcecie zdjąć całą dyskusję nad budŜetem. PrzecieŜ to jest sesja budŜetowa. 

Przewodniczący Komisji BudŜetowej ma pretensje, Ŝe nie ma dyskusji, a państwo dzisiaj nie 
chcecie się zająć naszym głównym tematem. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- To jest moja propozycja proszę radnych, aby wypowiedzieli się na ten temat. 
 
Danuta Walczak  - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- To jest farsa, co się tu dzieje. Komisja Finansowo-BudŜetowa zbierała się trzy razy, Ŝeby 

zaopiniować budŜet, bardzo dokładnie obradowała nad kaŜdym punktem. Przyjęliśmy, Ŝe na 
dzisiejszej sesji nadal będziemy rozmawiać w pełnym składzie Rady. To jest brak 
odpowiedzialności, Ŝe chcecie na tym zakończyć i rozejść się.  

 
Krzysztof Francikowski - Radny  



- Nie wnioskuję, aby zakończyć sesję, ale o zdjęcie tego punktu, bo skoro nie podejmujemy 
uchwały budŜetowej to nie ma sensu dyskutować na ten temat. Jest postawiony wniosek i 
proszę nad nim głosować. 

 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Apeluję o konsekwencję, zgodziliśmy się tylko aby nie podejmować uchwały, dyskutujmy o 

budŜecie. Ta dyskusja moŜe nam wiele dać. Proszę radnego Francikowskiego, aby wycofał 
swój wniosek w zakresie budŜetu. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Chcę sprecyzować swój wniosek i proszę o zdjęcie z punktu 10 ppktów od 1 do 21 w 

oryginalnym porządku obrad i pozostawić dyskusję na temat budŜetu. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy wniosek radnego Francikowskiego. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
12 radnych głosowało za 
4 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę podj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy utrzymujemy skład Komisji Uchwał i Wniosków? Kto jest za takim składem? 
 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z.Bazańskiej/ 
 
12 radnych głosowało za 
4 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe skład Komisji został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
PRZERWA 
 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- /Omawia budŜet na rok 2005/ 
 
GraŜyna Str ączek  - Radna  
 
- Mam wniosek, poniewaŜ uchwaliliśmy dwa waŜne dokumenty, proponuję, aby zmiany WPI 

wprowadzić do budŜetu. Na Komisjach Oświaty i Zdrowia oczekiwaliśmy wniosków z innych 
Komisji gdyŜ my nie mieliśmy wniosków do budŜetu. Został on przez te Komisje przyjęte. 

 
Andrzej Świątek  - Radny  



 
- Potrzebna jest merytoryczna dyskusja. Czy inne Komisje miały jakieś wnioski dla Komisji 

Finansowo-BudŜetowej. Taka jest procedura i nie została ona zachowana, ostatnia Komisją, 
która będzie opiniować budŜet jest Komisja BudŜetowa. Mój niepokój budzi planowanie 
dochodów, gdyŜ w poprzednich latach nie były wykonane, z danych za 11 miesięcy, równieŜ 
tak wynika, a co za tym idzie odbija się to na wydatkach na poziomie około 1 mln. MoŜe to 
stanowić spore zagroŜenie dla budŜetu. Komisja wnikliwie analizowała budŜet, jeśli nie będzie 
realizowana sprzedaŜ np. mieszkań zmniejszy to dochody. Podobnie jest z fotoradarem nie 
wydaje mi się, aby moŜna było z niego uzyskać kwotę 600 tys. Opinia Komisji będzie na 
najbliŜszym posiedzeniu Komisji i przedstawimy na najbliŜszej sesji. 

 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Komisja Zdrowia zaopiniowała pozytywnie projekt budŜetu.  
- /Odczytuje wnioski Komisji Zdrowia/ 
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 
- /Odczytuje opinię RIO/ 
 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Opinia ta jest jednoznaczna z wykreśleniem § 7? 
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 
- Nie jest jednoznaczna. NaleŜy go tylko zmienić. Nie został on zakwestionowany. Brakuje opinii 

Komisji Finansowo-BudŜetowej. Jest moŜliwość zaciągnięcia kredytu obrotowego, ale nie 
korzystaliśmy z niego. Te dokumenty były przedstawiane na Komisjach. 

 
GraŜyna Str ączek  - Radna  
 
- Jest to zapisane w budŜecie na str. 5, więc ten zapis, Ŝe kredyt zostanie przyznany po 

zaopiniowaniu Komisji Finansowo-BudŜetowej naleŜy wykreślić. 
- Dyskutowaliśmy na Komisji formę pomocy dla policji oraz wprowadzenie regulaminu dla 

młodzieŜowego społecznika. Nie wiem czy jest to zgodne z naszym Statutem 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Proszę Komisję Uchwał i Wniosków o przystąpienie do pracy. 
 
PRZERWA 
 
 
GraŜyna Str ączek  - Radna  
 
- /Odczytuje protokół Komisji Uchwał i Wniosków/ 
 - Wprowadzenie do budŜetu zmian związanych z przyjęciem zmian w WPI. 
 - Rozpatrzyć moŜliwość zakupu i uŜyczenia aparatury dla szpitala w Czeladzi. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są inne wnioski. Kto z państwa jest za przyjęciem protokołu wraz z wnioskami? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z. Bazańskiej, W. Oczkowicza, S. Święcha/ 
 
14 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 



 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wnioski zostały przez Rad ę przyj ęte. 
 
 

Dot. pkt. 10 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 

- Przechodzimy do ppkt 1, projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie wraz z autopoprawką. 
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 
- /Omawia projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie wraz z autopoprawką/ 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z. Bazańskiej, W. Oczkowicza,/ 
 
16 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 

- Przechodzimy do ppkt 2, projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o zaciągnięciu kredytu.  
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 
- /Omawia projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały o zaciągnięciu kredytu / 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto jest za? 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z. Bazańskiej, W. Oczkowicza,/ 
 
15 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 

- Przechodzimy do ppkt 3, projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki. 
 
Urszula Polak-Wałek  - Skarbnik  
 



- /Omawia projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia poŜyczki / 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto jest za? 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 18 radnych bez Z. Bazańskiej/ 
 
17 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
0 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do ppkt 4, utworzenie przez Gminę Czeladź spółki z ograniczoną 

odpowiedzialnością i objęcia w niej udziałów. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- /Omawia utworzenie przez Gminę Czeladź spółki z ograniczoną odpowiedzialnością i objęcia 

w niej udziałów/ 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- UwaŜam, Ŝe jest to plan godny realizacji. MoŜemy się wzorować na naszym francuskim 

partnerze - Auby, gdzie działa taki kompleks.. Mamy warunki, które naleŜy wykorzystać. 
Finansowanie i planowanie musi być rozłoŜone na wiele lat. Przy zaangaŜowaniu kapitału i 
poŜyczkach, w tej formie, jest to dość bezpieczne, z finansowego punktu widzenia i moŜliwe 
do realizacji. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czyli obligatariusz kupując obligacje będzie miał prawo do nabycia 1% udziałów. Ile musi 

nabyć akcji aby móc nabyć ten 1%? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Generalnie wszystkie. 
- /Odczytuje faks z PBH-PBK/ 

  
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Zatem emitentem będzie spółka. Czy organy spółki mają pracować społecznie? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Do czasu emisji akcji, będą pracować w ramach organów gminy. 
 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Czy to musi być spółka z ograniczoną odpowiedzialnością? Co z parkiem przemysłowo- 

technologicznym, który miał się tam znajdować? 
 

Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 



- Musi to być spółka prawa handlowego. W temacie parku odpowiadałem juŜ dzisiaj, Ŝe nie 
będzie to funkcjonowało w tej postaci o jakiej była wcześniej mowa. Musielibyśmy jako gmina 
gwarantować kredyty na te zrujnowane budynki, zdecydowaliśmy, Ŝe zajmiemy tylko tereny 
niezabudowane. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Czy firma, która ma być emitentem moŜe się wycofać? Co zrobimy w takiej sytuacji? Nie ma 

jeszcze zgody tej firmy. Co jeśli nie uda nam się pozyskać ze ZPORR 50 mln. kredytu? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Zmieniamy działania i szukamy innych źródeł finansowych. Obecnie jest zbyt duŜo 

niewiadomych. Inwestując w ten sposób moŜemy jeszcze zarobić mając 20 mln., musimy je 
zwrócić w ciągu 20 lat, moŜemy to zainwestować w fundusze inwestycyjne. Jeśli 
zainwestujemy to pod usługi wzrośnie wartość gruntu i moŜemy go wtedy sprzedać. Samo 
podwyŜszenie wartości gruntu spowoduje, Ŝe będziemy mogli spłacić kredyt. To państwo 
będziecie decydować na kaŜdym kroku. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Jaki jest całościowy koszt remontu budynków i budowy nowych? 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Aby zachować to co tam jest trzeba około 40 mln. i więcej jeśli chcemy dalej inwestować. 
 
GraŜyna Str ączek  - Radna  
 
- Ile osób moŜe tam znaleźć pracę, pisze się, Ŝe to moŜe być nawet 200 osób? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Zakładamy dwa rozwiązania. Pierwsze, Ŝe moŜe to być WyŜsza Szkoła Informatyki. Drugie 

wyjście to sztuka uŜytkowa i rzemiosło artystyczne i w porozumieniu z innymi 
przedsiębiorstwami moglibyśmy tworzyć tzw. „inkubator przedsiębiorczości”. Miałby on 
generować nowe miejsca pracy. Musimy najpierw rozbudować zaplecze. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Chciałem zapytać gdzie pan planuje nowy wyjazd, bo kaŜdy owocuje nowymi planami? MoŜe 

lepiej nie porywać się na takie wielkie inwestycje, a zająć się zdobywaniem mniejszych, ale 
bardziej rzeczywistych inwestycji. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Musimy starać się pozyskać nowe rzeczy i technologie. Najpierw wydamy 50 tys., a potem 

500 tys. i mamy dokumentację, którą moŜemy wykorzystać w przyszłości. Jakie ponieśliśmy 
straty, Ŝe nie udało się nam wykorzystać wód termalnych? Nie ponieśliśmy Ŝadnych strat, a w 
zamian mamy dokumentację i dalej prace prowadzą Holendrzy. W tym przypadku jest 
ponownie na kaŜdym etapie otrzymujemy pewne korzyści.  

 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Czy 500 tys. wydane zostanie na radę nadzorczą? Czy są juŜ wyznaczeni ludzie do tego? 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Ale ja juŜ o to pytałem i pan Burmistrz udzielił odpowiedzi. 

 



Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Czy z tych 500 tys. powstanie dokumentacja na to co chcemy tam robić? Czy jest juŜ 

potencjalny nabywca na te akcje? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Radę nadzorczą będzie stanowić pani Sekretarz, gdyŜ ma stosowne uprawnienia. Spółka 

zaciągnie kredyt, a gwarantować go będzie gmina. Oczywiście sama gmina moŜe zaciągnąć 
kredyt, ale w przypadku zlecenia przez spółkę moŜe ona od razu spłacić kredyt obligacjami. 
Spółka prawa handlowego odpowiada do wysokości kapitału, dalej jest odpowiedzialność 
członków zarządu. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy to ma być szkoła publiczna czy niepubliczna? 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- To jest szkoła prywatna, która juŜ w tym roku chciała wejść do Czeladzi, ale to jest tylko jeden 

z wariantów. Musi to być powiązane z jednoczesnym pozyskaniem przedsiębiorców. 
 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Apeluję o poparcie dla tego pomysłu. W 1991r. była dyskusja odnośnie lotniska w 

Pyrzowicach, teŜ była sprawa emisji obligacji. Zastanawiano się czy one się zwrócą. Lotnisko 
cały czas się rozwija. KaŜdy zagospodarowany teren przynosi zyski. O kaŜdym kroku będzie 
decydować Rada. 

 
Andrzej Krugły  - Radny  
 
- Wszyscy idą w nowoczesne technologie, a my planujemy nawrót do rękodzieła artystycznego. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Ja mówiłem o rzemiośle, a to jest pewna róŜnica. Nie chciałbym dzisiaj przesądzać kierunków. 

W ramach parku technologicznego mamy rozwój nowych gałęzi przemysłu. Jednak nie mamy 
na to zbyt duŜych szans, bo inne miasta np. Sosnowiec maja większe moŜliwości w tym 
kierunku. Będziemy robić to na co nas będzie stać. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Co z prywatnymi nieruchomościami na tym terenie? Czy nie moŜemy sami projektować tylko 

musimy zlecać i przez to wydamy 500 tys. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Nie mamy biura projektów, więc nie moŜemy tego robić. To co jesteśmy w stanie robić we 

własnym zakresie to robimy sami Jeśli właściciele będą zainteresowani współpracą, to 
będziemy działać w tym kierunku. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania nad projektem. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
13 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 



3 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do ppkt.5, umieszczania reklam na terenie Gminy Czeladź i pobierania opłat za 

umieszczanie reklam na obiektach i nieruchomościach komunalnych. 
 
GraŜyna Jaro ń  - kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- /Omawia temat umieszczania reklam na terenie Gminy Czeladź i pobierania opłat za 

umieszczanie reklam na obiektach i nieruchomościach komunalnych/ 
 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Na Komisji Oświaty pytałem się jakie są moŜliwości, aby część tych opłat przeznaczyć na klub 

sportowy. Jakie są moŜliwości do takiego przekazania? Jeśli taka moŜliwość zajdzie będę 
prosił Radę o wsparcie dla klubu. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Łączności bezpośredniej być nie moŜe. MoŜemy udostępnić tereny klubowi, aby wstawił swoje 

reklamy i czerpał z tego korzyści. Bezpośrednio nie moŜemy przekazywać pieniędzy z reklam 
na ten cel. 

 
Anna Horzelska-Matyja - Radna  
 
- Czy moŜna środki z reklam przeznaczyć na promocje miasta, ta promocją byłby klub 

koszykówki. Klub przedstawiłby środki jakimi zamierza promować miasto. 
  
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Takiego związku być nie powinno. Natomiast są środki w budŜecie na promocję i zostaną one 

przekazane klubowi. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania nad projektem uchwały. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
15 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Proszę o wprowadzenie do kolejnego projektu uchwały. 
 
GraŜyna Jaro ń  - kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- Omówię kolejne 7 projektów uchwał, gdyŜ dotyczą one tego samego tematu. 



- /Omawia przystąpienia do sporządzenia zmian w miejscowym planie ogólnym 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź. ( Nr 1)/ 

- /Omawia przystąpienia do sporządzenia zmian w miejscowym planie ogólnym 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź. ( Nr 2)/ 

- /Omawia przystąpienia do sporządzenia zmian w miejscowym planie ogólnym 
zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź. ( Nr 3)/ 

- /Omawia przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Miasta Czeladź./ 

- /Omawia przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Miasta Czeladź./ 

- /Omawia przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Miasta Czeladź./ 

- /Omawia przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Miasta Czeladź./ 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Jest zapis, który mnie niepokoi. Mowa jest o zapisie zgadzającym się na uciąŜliwości dla 

środowiska, czy nie moŜna tego zmienić. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Nastąpiła zmiana interpretacji obiektem uciąŜliwym dla środowiska mogą być np. magazyny 

czy stacja benzynowa. Rodziło by to problemy w przypadku inwestycji dlatego wprowadziliśmy 
taki zapis. 

 
Andrzej Krugły  - Radny  
 
- Kiedy była uchwała o zagospodarowaniu przestrzennym/ 
 
GraŜyna Jaro ń  - kierownik Wydziału Urbanistyki i Gospodarki Nie ruchomo ściami  
 
- W tym roku, parę miesięcy temu. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania ppktu. 6 uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmian w miejscowym planie ogólnym zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź. ( Nr 
1. Kto jest za? 

 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
16 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania ppktu. 7 uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmian w miejscowym planie ogólnym zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź. ( Nr 
2). Kto jest za? 

 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 



14 radnych głosowało za 
2 głosy przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania ppktu. 8 uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmian w miejscowym planie ogólnym zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź. ( Nr 
3). Kto jest za? 

 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
14 radnych głosowało za 
2 głosy przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania ppktu. 9 uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
12 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
4 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania ppktu. 10 uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
14 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
2 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 



- Przystępujemy do głosowania ppktu. 11 uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź Kto jest za? 

 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
16 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
0 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania ppktu. 12 uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Miasta Czeladź Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych bez L.Lasoty/ 
 
13 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
2 radnych wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do ppktu 13 uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, 
motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia. 

 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 
- /Omawia sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia./ 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Jaka jest wysokość dodatków motywacyjnych? 
 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 
- To zaleŜy w jednych miastach jest to kwotowo w innych procentowo. 
- /Kontynuuje omawianie/ 
 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Jaka jest róŜnica miedzy średnim wynagrodzeniem wynikającym z Karty Nauczyciela, a 

średnim wynagrodzeniem na terenie Czeladzi? Jakie pieniądze w formie subwencji 
otrzymujemy na kaŜdego nauczyciela. 

 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 



- RóŜnice wynikają np. z trzynastek. Nauczyciel dyplomowany ma tą stawkę o wiele większą, 
niŜ nowozatrudniony. Musimy być zgodni ze wskaźnikiem, który narzuca nam Ministerstwo 
Edukacji. Subwencję otrzymujemy w wysokości 7, 852 mln., a na pensję wydaliśmy 10,198, 
zatem brakuje i musimy to dopłacić z gminy. Dodatki motywacyjne najpierw były 3% bo były 
braki finansowe, a na początku chcieli 5%, teraz jest 4% i staramy się równać do tego 
wyznaczonego procentu. 

- Obecnie lepiej przyznawane są dodatki motywacyjne. 
 
Anna Horzelska-Matyja - Radny  
 
- Jaki będzie efekt finansowy dodatków motywacyjnych? Co to są godziny ponadwymiarowe? 
 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 
- W przypadku ma ustalone obowiązkowo 18 godzin zajęć z uczniem, ale nie więcej niŜ 40. 

Ponad to są godziny dodatkowe, samokształcenie itp. Wynika to z potrzeb kadrowych. 
Godziny ponadwymiarowe płacone są jak wszystkie inne. Jeśli nauczyciel nie wykona ich z 
winy pracodawcy ma za to płacone, jeśli jest chory nie ma wypłacane. 

 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Wynika to z Karty Nauczyciela. Jeśli nauczyciel ma przerwę i zostanie wysłany na zastępstwo 

na inny przedmiot niŜ uczy, naleŜy mu za to zapłacić 100%, a nie jak do tej pory 50%. Wynika 
to z ustaw i nie mamy na to wpływu. Skutek finansowy to jest 85 tys. w skali roku. 

 
Leszek Lasota   - Radny  
 
- Karta Nauczyciela jest ustawą i nic na to nie poradzimy. Podobnie jest z dodatkiem 

motywacyjnym. NaleŜy to przyjąć, bo nie jesteśmy w stanie nic zrobić. Zastanawiałem się 
tylko czy dodatek nie powinien być przyznawany semestralnie zamiast rocznie. 

 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Dlaczego u nas jest inaczej niŜ to wynika z Karty Nauczyciela? W Czeladzi jest o wiele więcej. 

Jak się mają nakłady na płace w stosunku do innych nakładów na edukację? 
 
Andrzej Krugły  - Radny  
 
- Czy wszystkie gminy otrzymują tak mało subwencji, Ŝe nawet nie starcza na pensje 

nauczycieli. Całość to 22 mln na edukację 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- To, Ŝe my tyle dopłacamy jest efektem miedzy innymi tego, Ŝe mamy 24 osobowe klasy, 

gdybyśmy mieli większe, tak jak dopuszcza Ministerstwo nawet 39 uczniów to mniej 
wydawalibyśmy na edukację. Staramy się znaleźć złoty środek. Ustaliliśmy limity uczniów w 
poszczególnych szkołach, inaczej w podstawówkach, a inaczej w gimnazjach. Wszystkie 
działania, które prowadzimy np. likwidacja przedszkola mają za cel ograniczenie wzrostu 
wydatków, bo kiedyś rosły one o 1-2 mln rocznie. 

- Powinno się tworzyć warunki, ale trzeba się decydować albo dobre warunki, albo oszczędność 
finansowa. Państwo dopłaca tylko do licznych klas. 

 
Bogusław Sta śko  - Radny  
 
- Dlaczego kwoty na terenie Czeladzi są większe niŜ wynika to z Karty Nauczyciela. 
 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 



- Wynika to z planów na przyszły rok. Nie jest to jednoznaczne, z tym Ŝe kaŜdy nauczyciel 
osiąga takie zarobki. My mamy wielu nauczycieli w najwyŜszej grupie pedagodzy z 
wykształceniem magisterskim. Z tego bierze się wzrost wynagrodzeń. 

 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Dodatkowo w Karcie Nauczycielskiej jest zapis, Ŝe staŜysta musi mieć 85% tej kwoty, ale juŜ 

nauczyciel dyplomowany 120%, więc to juŜ automatycznie zawyŜa płace w stosunku do 
średniej. Związki zawodowe pilnują abyśmy tego przestrzegali. Do tych kwot dodane są 
wszystkie dodatkowe premie – trzynastki itp. 

 
Andrzej Krugły  - Radny  
 
- Czy nauczyciele pracują 40 godzin, czy 18, jak to jest u nas w gminie? 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Nie ma ewidencjonowania takich godzin, nauczyciel moŜe przygotowywać się do lekcji w 

dowolnym miejscu. Niektóre gminy zrobiły takŜe starają się rozliczać nauczycieli z kaŜdej 
godziny. My nie chcemy na razie tak robić. 

 
Ireneusz Gawro ński  - Radny  
 
- Co związki mają z tym wspólnego? Jesteśmy dobrą gminą i płacimy więcej, bo przez wiele lat 

nauczyciele byli źle opłacani. 
 
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Dane zawierają wszystkie całoroczne dodatki i dlatego wychodzi więcej My nie dokładamy 

więcej, ale płacimy nauczycielom tyle ile musimy zapłacić, a nie więcej ze względu na to, Ŝe 
kiedyś nauczyciele byli źle opłacani. 

 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Nie zwróciliśmy uwagi na to, Ŝe w budŜecie brakuje 2,5 mln. teraz idziemy z tym niedoborem 

kolejny rok. Na Komisji zwracaliśmy na to uwagę. Musimy być świadomi, Ŝe mamy 
przyjemność i Ŝyczenie dopłacać nauczycielom 2 mln ponad subwencję. Wynika to z tego, Ŝe 
w naszej gminie kwoty te są wyŜsze. Ktoś powinien nad tym panować i my jako Rada 
powinniśmy się tym zajmować. Burmistrz pozwalniał tzw. tanich nauczycieli i teraz spijamy to 
mleko. Na jakim poziomie powinny być płace? Powinniśmy dąŜyć, aby koszty płac powinny 
być na wysokości subwencji państwowych. To są te pieniądze, których brakuje nam na 
inwestycje w oświacie.  

 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Mam wniosek o zamkniecie dyskusji. Na Komisji Oświaty moŜemy do tego wrócić. Np. 

wysługa lat wpływa na podniesienie zarobków i kaŜdy inny dodatek podnosi płacę. 
 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 
- Jest tu drobna autopoprawka na wniosek Komisji, takŜe została wprowadzona. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawką. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
10 radnych głosowało za 



5 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
PRZERWA 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do ppktu. 14 projekt uchwały w sprawie podziału specjalnego funduszu nagród 

dla nauczycieli, zasad przyznawania Nagród oraz trybu składania wniosków. 
 
 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 
- /Omawia podziału specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli, zasad przyznawania Nagród 

oraz trybu składania wniosków/ 
- Mamy tutaj dwie drobne autopoprawki. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawkami. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 15 radnych/ 
 
9 radnych głosowało za 
2 głosy przeciw 
4 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do ppktu. 15 projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, psychologów logopedów zatrudnionych w 
szkołach i placówkach dla których organem prowadzącym jest gmina Czeladź. 

 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 
- /Omawia projekt uchwały w sprawie ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, psychologów logopedów zatrudnionych w szkołach i placówkach dla 
których organem prowadzącym jest gmina Czeladź/ 

 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Czy to jest godzina lekcyjna czy zegarowa? 
 
Adam Jandała   - kierownik Wydziału Edukacji  
 
- Chodzi o godzinę zegarową, 60 minut. 
 
Anna Horzelska-Mateja - Radna  
 
- Z czego wynika, Ŝe psycholog czy logopeda ma taki sam czas zatrudnienia jak nauczyciel? 



Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- To jest nauczyciel pedagog, w szkole nie moŜna zatrudniać na innych zasadach niŜ wyznacza 

to Karta Nauczyciela. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
11 radnych głosowało za 
3 głosy przeciw 
2 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do ppktu. 16 projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Miejskiej w 

Czeladzi z dnia 13 października 2004r. Nr XXXVIII/530/2004 w sprawie ustalenia wysokości 
stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych, dla których zarządcą jest Burmistrz 
Miasta. 

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Była zakwestionowana przez nadzór i są poprawki z nim uzgodnione. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przystępujemy do głosowania projektu uchwały. Kto jest za? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
15 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do ppktu 17. skarga radnego Konderaka na Burmistrza. Mamy dwa projekty 

uchwały popierający skargę i odrzucający ją. 
 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- Zgodnie z ustawą o ochronie informacji niejawnych, klauzulę tajności przyznaje osoba, która 

jest upowaŜniona do tego. Informacje podlegają ochronie przez okres dwóch lat dla 
dokumentów zastrzeŜonych. Po tym okresie moŜna ten czas wydłuŜyć. PrzedłuŜenie dokonuje 
się po przejrzeniu materiałów. Przegląd taki nie był prowadzony, gdyŜ dokonuje się tego raz w 
roku przez stosowną komisję. Dla dokumentu z roku 2002, okres ochronny wygasa z dniem 
31 grudnia 2004r.  

- /Wymienia dokumenty, o których mowa/ 



Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Skąd pan określił ten termin, mowa jest o dwóch latach, więc dlaczego utajnienie wygasa w 

momencie końca roku kalendarzowego. 
 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- To są dokumenty zastrzeŜone i ustawa mówi dwa lata, ale ustawa nie precyzuje do kiedy. 

Wszystkie instytucje siłowe wprowadziły okres dwóch lat, aŜ do końca roku kalendarzowego. 
 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Nie ma sprecyzowania w przypadku instytucji samorządowych. Dokumenty te powinny być 

dostępne dla kaŜdego, kto chciałby z nich skorzystać. Pan Burmistrz mógł zdjąć klauzulę z 
tych dokumentów. 

 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- Mógł, ale nie musiał tego robić. Ktoś kto nakłada klauzulę ma do tego pełne uprawnienia i od 

momentu jej nałoŜenia naleŜy jej przestrzegać. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Jest dokument, który powinien być jawny i nagle ktoś między innymi pana Ŝona taki dokument 

utajnił. O tym się nie mówi, dlaczego tak się stało. Skarga pana nie dotyczy mnie, ale pana 
Jakóbczyka. 

 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Zgadza się. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Rozumiem, Ŝe moŜemy traktować to jako autopoprawkę. Proszę zmienić treść uchwały, radny 

Konderak zgodził się ze mną. Słyszał pan, Ŝe sprawą zajmie się komisja w pierwszym 
kwartale 2005r. Inna jest procedura jeśli chodzi o umoŜliwienie korzystania z danych jawnych, 
a inna w przypadku niejawnych. Pan nie wystąpił z wnioskiem o przyznanie dostępu do 
informacji niejawnych. Natomiast wystąpił pan o przedstawienie panu informacji jawnych. Udał 
się pan bezpośrednio do wydziału, a jest stosowna procedura, z której pan nie korzystał. 
Wystosowałem pismo, Ŝe dokumenty jawne zostaną panu udostępnione i zostały 
udostępnione. Nie wystąpił pan do mnie o zdjęcia klauzuli niejawności. Twierdzenie, Ŝe pan 
ma poświadczenie bezpieczeństwa nie jest jednoznaczne z tym, Ŝe moŜe pan wejść do 
urzędu i przeglądać dowolne materiały niejawne. Co by było gdybym przyszedł do pana i 
zaŜądał, bo równieŜ mam poświadczenie bezpieczeństwa, o jakieś dane/ 

 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Nie udzieliłbym ich. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- I właśnie teraz mamy taką sytuację. Za bezpieczeństwo dokumentów w tym budynku 

odpowiadam ja. Jeśli chce pan, Ŝebym odtajnił te dokumenty to proszę wystąpić z wnioskiem. 
Ja to zrobię w pierwszym kwartale i dokumenty te zostaną przeanalizowane. 

 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Myślę, Ŝe dokumenty takie powinny być dostępne, bo mogły być przeglądane w tamtym roku. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  



 
- Proszę się zapytać Ŝony, co tam jest takiego, Ŝe zostały utajnione. Pisze pan do wojewody 

nieprawdę, bo póki co to jest dokument niejawny, nie napisał pan teŜ przez kogo został on 
zastrzeŜony. To jest prosta sprawa, a pan ją niepotrzebnie komplikuje. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Proszę przytoczyć nam od kiedy do kiedy liczy się czas utajnienia. 
 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- /Cytuje ustawę o ochronie danych niejawnych/ 
- Podlegają ochronie przez okres dwóch lat, ale dalsza interpretacja tego przepisu jest róŜna w 

róŜnych instytucjach. Wszystkie instytucje powołują komisję raz w roku, aby nie wprowadzać 
dodatkowego zamieszania. My trzymamy się wersji bezpiecznej, pisze dwa lat bez określenia 
do kiedy, więc lepiej jest przetrzymać do końca roku kalendarzowego. Proszę zobaczyć jak to 
wygląda w instrukcji kancelaryjnej Ministra Spraw Zagranicznych czy Sprawiedliwości. Osoba, 
która wykonywała ten dokument miała do tego pełne prawo. Moim zadaniem nie jest 
podwaŜanie jej uprawnień, ale przestrzeganie prawa. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Zatem obowiązuje przepis mówiący o dwóch latach. Od września 2002r. dwa lata minęły we 

wrześniu 2004r. 
 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- Musi zostać przeprowadzone postępowanie przez komisję zanim dokument będą odtajnione. 

Dopiero wtedy moŜna go ujawnić lub ponownie utajnić. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czyli powinno się odpowiedzieć skarŜącemu, Ŝe nie powołano z pewnych przyczyn komisji. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Pan Konderak nie wystąpił z takim wnioskiem. 
 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- Pan Konderak powinien najpierw zwrócić się do Burmistrza o zniesienie. Jeśli to nie zostało 

wykonane i nadal to jest dokument niejawny nie moŜe być udostępniony. 
 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Według pana interpretacji moŜe się zdarzyć, Ŝe dokumenty będą trzymane prawie 3 lata. 

Proszę o rozpatrzenie skargi.  
 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- Jest okres minimalny dwóch lat, ale po weryfikacji moŜemy przedłuŜyć okres nawet do 50 lat. 
 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Według mnie ten przegląd powinien być przeprowadzony przed upływem okresu dwóch lat. 
 
Krzysztof Niebylski  - pełnomocnik ds. ochrony info rmacji niejawnych  
 
- Gdzie jest podstawa prawna, która mówi, Ŝe naleŜy tak postępować? 
 



Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- To co mówi pan Konderak to jest absurd. Komisja musiała by pracować bez przerwy, bo 

ciągle kończyłby się okres niejawności jakichś dokumentów. Przeprowadzamy weryfikację raz 
w roku. Robimy to zgodnie z ustawą i to ja decyduję, w jakiej formie będzie to robione. Pan 
moŜe wnioskować, ale do tej pory nie zrobił pan tego. 

 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Pełnomocnik powiedział, Ŝe te dwa lata skończą się 31 grudnia. Niebawem mamy kolejną 

sesję, proszę radnego Konderaka o odłoŜenie skargi, zaś pan Burmistrza o przyśpieszenie 
sprawy, tak aby w połowie stycznia moŜna było przedstawić te dokumenty.  

 
Wiesław Konderak  - Radny  
 
- Chciałem przeprosić, Ŝe zajmuje państwa tą sprawą i oczywiście zgadzam się na takie 

warunki. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Będziemy postępować zgodnie z prawem. Komisja zbierze się w pierwszym kwartale 2005r. i 

wtedy zdecyduje co dalej zrobić z tymi dokumentami. Jeśli pan chce wcześniejszego 
odtajnienia, proszę złoŜyć stosowny wniosek. 

 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- DuŜo było mowy o podstawach prawnych. W piśmie do wojewody było napisane, Ŝe odmowa 

była złośliwością i szykaną. Czy rzeczywiście działania Burmistrza moŜna za takie uznać, 
moim zdaniem nie. Jest kwestia róŜnej interpretacji przepisów. Powinno się sprawę 
przeprowadzić w zwykłym trybie. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Skarga wpłynęła do nas 7 grudnia, więc mamy miesiąc czasu, aby na nią odpowiedzieć. Dało 

się tą sprawę załatwić polubownie, jeśli obie strony byłyby skłonne, aby się porozumieć.  
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Ta sprawa nie jest, aŜ tak istotna z punktu widzenia pracy Rady, aby komisja musiała się 

zbierać się wcześniej. Nic się nie stanie jeśli komisja zajmie się tym w drugiej połowie marca. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Skargę jednak musimy poddać pod głosowanie. Kto z państwa jest za odrzuceniem skargi 

radnego Konderaka? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 15 radnych bez W.Konderaka/ 
 
5 radnych głosowało za 
7 głosy przeciw 
2 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała o odrzuceniu skargi nie została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto z państwa jest za uwzględnieniem skargi radnego Konderaka? 



 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 15 radnych bez W.Konderaka/ 
 
7 radnych głosowało za 
5 głosy przeciw 
2 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe uchwała została przez Rad ę podj ęta. 
 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Rozumiem, Ŝe to nie jest złośliwość. 
 
Andrzej Krugły  - Radny  
 
- To jest lojalność. 
 
 

Dot. pkt. 11 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do udzielenia odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Odpowiedź dla radnego Oczkowicza. My z kaŜdym dłuŜnikiem staramy się rozmawiać i 

pomagać mu wyjść z kłopotów, równieŜ z MPGR. Nie jest tak jak powiedział pan Oczkowicz, 
Ŝe na skutek jego działań wystąpiliśmy do sądu. Umówiliśmy się z firmą, poniewaŜ 
wiedzieliśmy, Ŝe była umowa wstępna sprzedaŜy, Ŝe do końca listopada temat będzie 
załatwiony, poniewaŜ nie został załatwiony wystąpiliśmy o zajęcie hipoteczne. Wcale nie 
znaczy to, Ŝe nie zwolnimy jeśli będzie podpisana umowa, aby umoŜliwić tansakcję. 

- Jeśli chodzi o obwodnicę do Katowic, pytanie radnego Kędzierskiego, to nie wiem o co chodzi 
w tym pytaniu. 

 
 

Dot. pkt. 12 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Przechodzimy do spraw bieŜących. 
- /Odczytuje wniosek Burmistrza o zwołanie sesji/ 
- /Odczytuje rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące Statutu Miasta/ 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Treść tego pisma wyraźnie dowodzi, Ŝe Statutem powinien się zająć radca prawny. Wtedy nie 

będziemy musieli słuchać takich wypowiedzi, Ŝe co prawnik to inna opinia. Komisja Statutowa, 
powinna przedłoŜyć Radzie projekt Statutu zatwierdzony przez radcę prawnego. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Czy są inne wnioski? Kto z państwa jest za wnioskiem radnego Święcha? 
 



GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
4 radnych głosowało za 
4 głosy przeciw 
4 radnych wstrzymało si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek nie został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
GraŜyna Str ączek  - Radna  
 
- My się kompromitujemy takimi decyzjami. 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Wniosek był taki, aby Komisja Statutowa dopracowała się projektu Statutu, który moŜna by 

przedstawić radcy prawnemu w celu oceny formalno-prawnej i ten dokument zaopiniowany 
powinien trafić pod obrady Rady. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Wniosek był inny, było powiedziane, Ŝeby Statut w końcu został złoŜony do radcy prawnego, 

po przygotowaniu i podbiciu przez radcę prawnego trafił na obrady Rady Miejskiej. Teraz 
stawia się zupełnie inny wniosek. 

 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Moja wypowiedź była rozszerzona, pod pojęciem, Ŝeby przekazać radcy prawnemu projekt 

Statutu, miałem na myśli, Ŝe Komisja wreszcie powinna wybrać jeden projekt i przekazać go 
radcy. Nie moŜe Komisja tworzyć samodzielnie Statutu przedkładać go Radzie i twierdzić, Ŝe 
jest on jedynie słuszny, a prawnicy nie mają racji. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Chciałbym poprzeć ten wniosek radnego Święcha. 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Proszę go powtórzyć jeszcze raz, aby nie było Ŝadnych wątpliwości. 
 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  
 
- Proponuję i zapraszam radnego Święcha do prac Komisji jako prawnika. 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Nie widzę przeszkód, mimo, Ŝe uwaŜam, iŜ radca prawny jest znacznie lepiej przygotowany 

do takich prac. 
 
Anna Horzelska-Matyja - Radna  
 
- Dlaczego radca prawny nie bierze udziału w pracach Komisji Statutowej? Co stoi na 

przeszkodzie? Przy opracowaniu takiego dokumentu powinien być obecny. 
 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Najlepiej by było aby przewodniczący Komisji Statutowej odpowiedział na to pytanie. 
 
Marian Kita   - Zast ępca Przewodnicz ącego RM  



- Komisja Statutowo-Regulaminowa zbierała się wielokrotnie i na niektórych posiedzeniach był 
obecny radca prawny, oczywiście nie był zapraszany na wszystkie. Wśród nas był równieŜ 
prawnik i przekazywał nam swoje uwagi. Statuty, które przygotowaliśmy to były zebrane treści 
z innych Statutów, które zostały juŜ zaakceptowane przez nadzór. Na sali sesyjnej w pewnym 
momencie pojawiła się obstrukcja – pani GraŜyna Strączek stwierdziła, Ŝe na jednej stronie 
jest, aŜ 20 błędów. W tym Statucie są tylko drobne błędy do poprawy, inne rzeczy zostały 
wprowadzone na państwa Ŝyczenie np. sprawa Echa Czeladzi.  

 
Marek Mrozowski  - Burmistrz  
 
- Właśnie dowiedzieliśmy się na czym polega obstrukcja. Jeśli ktoś zwraca uwagę na ewidentne 

błędy to nazywa się to obstrukcją. JeŜeli radca prawny zaczął twierdzić, Ŝe Komisja popełnia 
błędy to przestał być zapraszany na jej posiedzenia. Statut stał się polem walki i dopóki nie 
dogadacie się nigdy nie zostanie uchwalony. To jest Statut całego miasta, a nie tylko części, a 
państwo staracie się przeforsować w nim jakieś swoje treści. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Często się zdarza, Ŝe z nadzoru przychodzą pisma stwierdzające niewaŜność, mimo parafki 

radcy prawnego. Posługiwaliśmy się w pracach innymi Statutami, które były zatwierdzone, a w 
naszym było to kwestionowane. 

 
Krzysztof Francikowski - Radny  
 
- Jest postawiony wniosek, zatem głosujmy go. 
 
Sławomir Święch  - Radny  
 
- Powtórzę go aby nie było Ŝadnych wątpliwości. Proponuję, aby Komisja Regulaminowo-

Statutowa, po opracowaniu dokumentu źródłowego uwzględniającego pisma nadzoru 
prawnego, przedstawiła radcy prawnemu opracowany projekt Statutu celem jego 
zweryfikowania pod względem formalno-prawnym i aby ten projekt Statutu był poddany 
głosowaniu podczas obrad Rady Miejskiej. 

 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Kto jest za taką treścią wniosku? 
 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 16 radnych/ 
 
15 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 
 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Głosujemy teraz wniosek o wybór radnego Święcha do Komisji Regulaminowo-Statutowej. Kto 

jest za taką treścią? 
 
GŁOSOWANIE  / Obecnych 14 radnych/ 
 
13 radnych głosowało za 
0 głosów przeciw 
1 radny wstrzymał si ę od głosu 
 



 
Przewodnicz ący stwierdził, Ŝe wniosek został przez Rad ę przyj ęty. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- /Odczytuje pismo o wszczęciu postępowania nadzorczego w sprawie nadania nazwy ul. 

Stalowej/ 
 
 
Dyskusja na temat terminu zwołania sesji na wniosek Burmistrza. 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Proszę przewodniczących Komisji o przygotowanie planów pracy i spotkanie się ze mną. 
 
 
Dyskusja na temat terminu spotkania przewodniczących Komisji 
 
  
Zbigniew Szaleniec  - Zast ępca Burmistrza  
 
- Chciałbym naprawić pewne przeoczenie z informacji międzysesyjnej. Między 3 a 13 grudnia 

2004r. byliśmy podpisać umowę z miastem Auby, przewiduje ona między innymi wymianę 
młodzieŜy oraz grupy radnych. Z Francji równieŜ przyjedzie do nas grupa młodzieŜy i osób, 
które były w czasie wojny więźniami Oświęcimia. Będzie teŜ wymiana straŜaków. 

- Druga sprawa to zaproszenie do udziału w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy. 
 
Andrzej Świątek  - Radny  
 
- Ja chciałbym się dowiedzieć, czy przewodniczący wiedział o wyjeździe radnych. Powinno się 

ich delegować przynajmniej za zgodą Przewodniczącego, bo potem się okazuje, Ŝe na 
Komisjach nie ma kworum. 

 
Przewodniczący złoŜył zebranym Ŝyczenia Noworoczne. 
 
 
 

Dot. pkt. 13 – porz ądku obrad Sesji  
 
 
 
Janusz G ątkiewicz  - Przewodnicz ący Rady Miejskiej  
 
- Stwierdzam, Ŝe nie ma innych tematów i zamykam posiedzenie XLII Sesji Rady Miejskiej. 
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